
Mezőfalvi az ország 
legnagyobb agrár eseménye

A Nemzeti Agrárgaz-
dasági Kamara (NAK) – a 
Mezőgazdasági Eszköz- és 
Gépforgalmazók Orszá-
gos Szövetségével együtt-
működésben rendezte meg 
a NAK Szántóföldi Napok 
és AgrárgépShow szabadté-
ri agrárszakmai kiállítást a 
múlt héten. Az ország rend-
re legnagyobb területen, több 
mint 400 000 négyzetméte-
ren megrendezett szántóföldi 
rendezvényének ezúttal is Fe-
jér megye, azon belül is a Me-
zőfalva melletti szántóföldek 
adtak otthont június 9-10-
én. A megnyitón részt vett és 
elmondta gondolatait Áder 
János, Magyarország köz-
társasági elnöke. Szintén kö-
szöntőt mondott Nagy István 
agrárminiszter, Jakab István 
az Országgyűlés alelnöke és 
a MAGOSZ elnöke,  Győrffy 

Balázs, a NAK és Harsányi 
Zsolt a Mezőgazdasági Esz-
köz- és Gépforgalmazók Or-
szágos Szövetségének elnöke. 

Kiváló szakmai programok 
várták a látogatókat a mező-
falvi agrárbemutatón. (Továb-
bi részletek lapunk 4. oldalán.)

Óvodai ballagás

Ünneplőbe öltözött, kipirult arcú, boldog gyermekeket látni az 
egyik legjobb érzés a világon. Ezt érezhették a szülők, hozzátar-
tozók az óvodai ballagáson. (Bővebben lapunk 6. oldalán.)

Köztiszt-
viselők 
napja

Július 1. a köztisztviselők 
napja! Ebből az alkalomból 
köszönetemet fejezem ki a 
közszférában dolgozó vala-
mennyi munkatársamnak. 
Köszönöm a kiváló szakmai 
munkájukat, a feladatokhoz 
való pozitív és segítőkész 
hozzáállásukat, és kívánok 
nekik sikereket az élet min-
den területén.

Márok Csaba 
polgármester

Pedagógusnapra
„Ha egyszer a pedagógus 

szereti a munkáját, akkor jó 
pedagógus lesz. Ha szere-
ti tanulóit úgy, mint apja és 
anyja, akkor jobb pedagógus 
lesz annál, aki minden köny-
vet elolvasott, de nem szere-
ti sem a munkáját, sem a ta-
nítványait. Ha pedig egyesíti 
önmagában munkájának s 
tanítványainak szeretetét, 
akkor tökéletes pedagógus.”

Lev Tolsztoj iménti gon-
dolatai örök érvényűek. És 
büszkén mondhatom, a mi 
mezőfalvi tanítóink, tanára-
ink, óvónőink tökéletes pe-

dagógusok. Köszönöm vala-
mennyiük munkáját, azt, hogy 
magas színvonalom,  türelem-
mel és gyermekcentrikusan 
oldották meg feladataikat a 
pandémia ideje alatt.

Szeretettel köszöntöm az 
általános iskolánk és az óvo-
dánk valamennyi dolgozóját 
a pedagógusnap alkalmából. 

Márok Csaba

 Fotó: feol.hu
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A nemzeti összetartozás 
napján  

Trianonra emlékeztünk 
„Itt vannak közöttünk Tria-

non kárvallottjai, de szerencsére 
101 év után is itt vagyunk eny-
nyien, akik megemlékeznek az 
igazságtalanságról” - mondta el 
június 5-én este, a történelmi 
tényeket is felidéző beszédében 
Horváth Béla nyugalmazott pe-
dagógus.

Intézmények, civil egyesüle-
tek képviselői és magánembe-
rek gyújtottak mécsest a 101 éve 
megkötött trianoni szerződés 
emlékére Mezőfalván a Piac téri 
parkban lévő kettős keresztnél. 
A mezőfalvi internetes fórumon 
is meghirdetett eseményen elő-
ször Pap Gyöngyi önkormány-
zati képviselő mondott beszédet, 
majd Nagy Ferenc szavalta el Ju-

hász Gyula Trianon című versét. 
Ezt követően Horváth Béla Tri-
anonhoz kapcsolódó gondolata-
it hallhattuk. A  beszédét azzal 
a megállapítással zárta, hogy bár 
eltelt 101 év, de rajtunk múlik, 
mennyit tartunk meg lelkünkben, 
és mennyit adunk tovább unoká-
inknak.

Civil szerveztek képviselői és magánemberek is gyertyát gyúj-
tottak a trianoni emlékműnél, a Piac téri kettős keresztnél

Mezőfalva Önkormányzatának képviseletében Márok Csa-
ba polgármester és Masinka Csabáné alpolgármester gyújtott 
gyertyát és helyezte el az emlékezés koszorúját

Juhász Gyula Trianon című 
versét Nagy Ferenc mondta el

A kitelepítettek emlékére koszorúztak Mezőfalván

„Itt hagytak bölcsőt 
és koporsót“ 

Minden év május 26-án szomorú évfordulóra emlékeznek 
a mezőfalviak. A község történelmében jelentős szerepet ját-
szó sváb kultúra és indentitás hányattatott sorsa kerül reflek-
torfénybe a kitelepítettekre emlékezve. Az idei koszorúzási ren-
dezvény előtt Molnárné Troppert Mária a Mezőfalvi Német 
Nemzetiségi Önkormányzat elnöke beszédében nem az évek 
során megszokott forgatókönyvet követte. Ezúttal nem a kite-
lepítések történetén volt a hangsúly, hanem a betelepítéseken. 
Pontosabban a falu alapításkori sváb telepesek meghonosításán, 
„meggyökereztetésén“.  Szomorúsággal a szívében emelte ki a 
beszéde végén, hogy a háborút követően a kollektív büntetés 
egy kalap alá vette a bűnösöket és az ártatlanokat. Az utóbbiak 
voltak többen. Így a mezőfalvi svábok nem kerülhették el a kite-
lepítéseket. Mezőfalván 1300 embert deportáltak Németország 
amerikai megszállási területére. A kitelepítések végrehajtásának 
felidézésében számtalan családi tragédia, szomorú emberi sors 
is említésre került. Marhavagonok, két napon át várakozó vonat, 
az új hazában megélt számkivetettség érzése és még sok egyéb 
történelmi tény lett az ünnepi beszédben megemlítve.

A Mezőfalvi Német Nemzetiségi Önkormányzat szerve-
zésében lezajlott eseményen nemcsak a helyi emberek, de más 
településről, például Dunaföldvárról, Dunaújvárosból, Puszta-
szabolcsról, Izsákról is érkeztek mezőfalvi gyökerekkel rendel-
kezők. A megemlékezés utolsó mozzanatában a magyar és a 
német Himnusz eléneklésével zárult a koszorúzás.

Babahinta is van már a játszótéren
Elkészült a Rákóczi utcai 

játszótér LEADER-es fej-
lesztése,  és ehhez kapcsoló-
dóan a régi játékok felújítása. 
A TÜV felülvizsgálata is az-
zal zárult, hogy minden szem-
pontból jó és biztonságos a 
játszótér. Közben az anyukák 
megkerestek, mert babahintá-
kat is szerettek volna, a TÜV 
szakembere is egyetértett ez-

zel, úgyhogy másnap hozta a 
vállalkozó és felszerelte – te-
hát most már az apróságokat, 
a babákat is hintáztathatják a 
szülők, nem csak a nagyobb 
gyerekeket. Mondta is az 
egyik anyuka, otthon nem csi-
náltat játszóteret, mert inkább 
kijönnek ide, ebbe a korszerű 
parkba a csemetével, játszanak 
egy jót, aztán hazamennek.  
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COVID: nyitás és lazítás
A korábbi lapszámokban alig tudtam beszámolni pozitív fej-

leményekről a koronavírussal kapcsolatosan. Most azonban jó 
dolgokat tudok mondani. Nyitva van már az orvosi rendelő aj-
taja, a művelődési ház és a könyvtár is látogatható, ballagást 
lehetett tartani az óvodában és az iskolában is lapunk megje-
lenésével egyidőben búcsúztattuk el a nyolcadikosokat a szü-
lők, rokonok jelenlétében. Ezek nagyon örvendetes dolgok. Ám 
hangsúlyozom ismét, nem az intézmények, illetve nem én vagy 
az önkormányzat dönti el, nyitás mikéntjét és feltételeket sem 
mi szabjuk, hanem a kormány, illetve szakmai felügyeleti szer-
vek döntenek minden ilyen kérdésben. 

A javuló járványügyi adatokat mindenki ismeri, ám arra biz-
tatok mindenkit a községünkben, hogy aki eddig nem tette 
meg, az oltassa be magát, elkerülve a kórházba kerülés veszélyét. 
A vírus mutánsok sokkal veszélyesebbek. A beoltottság Mező-
falván ötven százalék feletti a megítélésem szerint, az orvosok 
különösen problémát nem számolnak be. Köszönöm minden-
kinek azt a fegyelmezett odafigyelést, amit eddig tanúsított és 
amit most is megtapasztalhattunk, elsőként az óvodai ballagá-
son. A nyitás következő lépcsője a két héttel ezelőtti, első nyá-
riasan meleg hétvége volt, amikor több családi ház felől is ze-
nét, jó hangulatu mulatozást lehetett hallani. Eddig el voltunk 
tiltva a találkozásoktól, most mindenki felszabadult, fellélegzett 
kicsit. De legyünk azért óvatosak! Ha továbbra is így figyelünk 
egymásra, és betartjuk a szabályokat, akkor Mezőfalván tovább-
ra is minden rendben lesz. 

Ülésezhet már a képviselő-testület
Június tizenötödikével visszatérhet a régi rend az önkor-

mányzatok életében is, már megtarthatja üléseit a képviselő-
testület. Nem tudom mások miként dolgoztak eddig, de nálunk 
ez úgy működött, hogy minden egyes döntés előtt a testület 
minden egyes tagja véleményt nyilvánított. Egy dolog, hogy 
polgármesteri határozatnak hívták a döntést, az is egy dolog, 
hogy a polgármester írta alá döntéséshozóként, viszont min-
den alkalommal a képviselőkkel folytatott személyes, szakmai 
egyeztetések után. Meggyőződésem, hogy a település választott 
testülétének mindig és mindenről tudnia kell. 

Rendezvények
Június 15. ülésezhet a képviselő-testület és közösen döntjük 

majd el, hogy mikortól és milyen programokban gondolkodu-
hatunk. Majd meglátjuk mit mond a testület. Szerintem az év 
második felében gondolkodhatunk rendezvényekben, annál is 
inkább, mert vannak ilyen irányú pályázati forrás elkötelezett-
ségeink is, így a LEADER-ben is vannak elnyert források. Re-
méljük, sok és jó rendezvényünk lesz még idén.

Nyitott a polgármesteri hivatal
A polgármesteri hivatal is megnyitotta kapuit, ügyfélfoga-

dási időszakban várják az ügyintézők az ügyfeleket. Ám én to-
vábbra is azt javaslom, ha nem muszáj, ne lepjék el a hivatalt az 
emberek, amit lehet, intézzék el az elektronikus rendszeren ke-
resztül. Szükség esetén továbbra is, ahogyan eddig is, állunk az 
ügyfelek rendelkezésére. De ne feledjék, továbbra is vészhelyzet 
van, a járványügyi szabályokat be kell tartani. 

Bölcsődefejlesztés
Több körön keresztül is próbálkoztunk a bölcsődefejlesz-

tés meghívásos közbeszerzési eljárásával, de a cégek olyan ma-
gas árajánlatokat adtak, amelyekkel az önkormányzat vezetői, 

a képviselő-testület tagjai nem tudtak mit kezdeni, hiszen hi-
telt nem szeretne felvenni Mezőfalva a beruházás miatt.  Ezért 
inkább egy új, nyílt közbeszerzési eljárás kiírása és lefolytatása 
mellett döntöttünk. Ennek a közbeszerzésnek a hirdetménye 
egy úgynevezett EKR-rendszerben kerül feltöltésre, a folyama-
tot hivatalos közbeszerző tanácsadó cég készíti elő, bonyolítja 
le és felügyeli. Hangsúlyozom: a nyílt eljárásban bárki, az or-
szág bármely pontjáról részt vehet, a rendszerbe feltöltheti az 
ajánlatát.  Hozzánk már csak utána kerül vissza ismét a „labda”, 
amikor a cégek feltöltötték az ajánlataikat, a rendszer felbon-
totta ezeket, sorrendet állított fel a beérkezett ajánlatok alapján, 
és mi ezt a sorrendet kapjuk meg a közbeszerzési tanácsadótól. 
Menet közben minden cég látja a másik ajánlatát, szemügyre 
veheti a bontási jegyzőkönyvet. Majd ezt követték a hiánypót-
lások, amelyre két cég nem reagált, ezek ki is estek a versenyből. 
A fennmaradók között a közbeszerzési tanácsadó cég felállított 
egy rangsort, és ezt tárta a képviselő-testület elé. A testület-
nek kellett döntenie arról, hirdetünk-e nyertest, vagy sem. Aki 
nem volt ott, távollétében szavazhatott. Hangsúlyozom: min-
den képviselő igennel szavazott a közbeszerzést lezáró döntés-
ben. Polgármesteri döntés született (mert veszélyhelyzetben ezt 
írják elő a jogszabályok), de képviselő-testületi jóváhagyással. 
Ezt azért hangsúlyozom, mert az interneten olyan pletykákat 
terjesztenek, hogy előre tudni lehetett, ki lesz az első, a má-
sodik és a harmadik. Ezt kikérem magamnak. Semmilyen rá-
hatásunk nincs a folyamatra! Az eljárás győztese a Sizso Bau 
Kft. lett, ők fogják a bölcsőde kivitelezését elvégezni. Az épí-
tőanyagárak emelkedése drasztikus, ezért nagyon gyorsnak kell 
lenni az anyagbeszerzésben és a kivitelezésben. Mi továbbra is 
minden erőnkkel azon leszünk, hogy teljesítsük a kisgyermekes 
szülők igényét, ezzel is szolgáljam az itt lakók érdekeit, elkészül-
jön a bölcsődénk és lehetőleg jövő szeptemberben már fogadni 
tudja a gyermekeket.

Vigyék haza a szelektív kukát!
Felhívom a lakosság figyelmét, aki még nem vitte haza a sze-

lektív gyűjtőedényét, haladéktalanul vegye át azt a művelődé-
si ház udvarán, nyitvatartási időben! Talán most már mindenki 
elhiszi: egyetlen forinttal sem kell többet fizetni azért, mert kü-
lön, környezetkímélő módon gyűjtik otthon a szemetet!

Lezártuk az utakat és kamerákat helyeztünk ki
Sok mindent megtesz az önkormányzat annak érdekében, 

hogy az illegális hulladéklerakást visszaszorítsa. Ennek érdeké-
ben utakat zártunk le a déli dűlőben, olyan helyeket, amelyeket 
eddig szemétlerakásra, kábelégetésre használtak. Ezeket az uta-
kat lezártuk, valamint megfigyelő kamarával láttuk el a terüle-
tet, hogy tetten érhetők legyenek az illegális cselekmények. De 
kérjük, ha bárki ilyen esetet tapasztal, jelezze nekünk!

Defibrillátorokat adtunk át
A Mezőföldi Híd Térségfejlesztő Egyesület még 2018-ban 

nyert pályázati forrást  térségi együttműködés keretében de-
fibrillátorok és EKG-k beszerzésére. Most végre lezárult ez 
a folyamat, átadtuk az életmentő eszközöket az egészségügyi 
szolgáltatóknak. Egy készüléket Ercsi szakrendelője kapott,  va-
lamint egyet-egyet Adony és Nagyvenyim orvosi ügyelete, illet-
ve Daruszentmiklós önkormányzata. 

Az oldalt összeállította: Márok Csaba Mezőfalva polgármestere
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Ne vasárnap nyírják a füvet!

ZAJÁRTALOM
Tisztelt Mezőfalvi Lakosok!

Bizonyára nagyon sokan emlékeznek arra, hogy 2020 őszén  
Mezőfalva Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testülete 
nagy tisztelettel arra kérte Önöket, hogy a fűnyírást és egyéb 
bántó, mások nyugalmának megzavarására alkalmas 

zajjal járó, hangos tevékenységeket ne vasárnap, ha-
nem a hét többi napján igyekezzenek megoldani. 

A jó idő megérkeztével ismételten emlékeztetjük Önöket a 
fenti kérésünk betartására annak érdekében, hogy ne kénysze-
rüljünk a zajtilalommal összefüggésben megszorító szabályo-
zásra. Ugyanis Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 
törvény rendelkezései lehetőséget biztosítanak a helyi önkor-
mányzatok képviselő-testületeinek arra, hogy rendeletben sza-
bályozzák a közösségi együttélés alapvető szabályaival kap-
csolatos kötelezettségek alapvető tartalmát és elmulasztásuk 
jogkövetkezményeit. 

Ugyancsak az önkormányzati törvény rendelkezik arról is, 
hogy a helyi közösség tagjai kötelesek betartani és betartatni a 
közösségi együttélés alapvető szabályait.  Az ilyen jellegű ön-
kormányzati rendelet megalkotása esetén az abban megállapí-
tott magatartások be nem tartóinak 

szankcionálására közigazgatási bírság kiszabásának 
van helye, amely magánszemély esetén tízezer forinttól 
akár ötszázezer forintig is terjedhet.

További megértésüket és együttműködésüket mindannyi-
unk nyugalma és jó közérzete érdekében köszönjük.

Mezőfalva Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testületé-
nek nevében:

Márok Csaba polgármester

Szántóföldi napok Mezőfalván

Több mint tízezren látogat-
tak Mezőfalvára a múlt héten, 
az országos agrár kiállítás hi-
hetetlenül népszerű és nagyon 
sok gazdálkodót, mezőgazda-
sággal foglalkozó szakembert 
vonz. A NAK Szántóföldi Na-
pok ugyanis immáron több éve 
az ország egyetlen olyan álló- 
és mozgógépes szabadtéri ki-
állítása, ahol a mezőgazdasá-
gi gépek legszélesebb kínálata 
tekinthető meg, szántóföldi 
környezetben. Az állógépes ki-
állításon – közel 10 000 négy-

zetméteres területen – rendre a 
hazai mezőgazdaságigép-for-
galmazás 80 százalékát kép-
viselő cégek mutatják be gé-
peiket, eszközeiket. Másfél 
hektáros demópályán próbál-
hatók ki a gépek, illetve gép-
kapcsolatok. Emellett a ren-
dezvény középpontjába az 
évszaknak megfelelő fajtabe-
mutatók, mikroparcellás és de-
móparcellás növénytermesztési 
bemutatók kerülnek. 

A rendezvény mindkét nap-
ján bemutatkoznak a legújabb 

nemesítési és kutatási eredmé-
nyek a gyakorlatban, nagy és 
biztonságos termést ígérő fajták, 
hibridek; továbbá munkaeszkö-
zöket, gépeket, gépkapcsola-
tokat hétköznapi, szántóföldi 
körülmények között, akcióban 
lehet megtekinteni. 

A gazdálkodók időt, ener-
giát és pénzt megtakarítva, 
egy szabadtéri helyszínen te-
kinthetik meg a széles kínála-
tot és az elmúlt két év fejlesz-
téseit. A kétnapos rendezvény 
– melyre ingyenes a belépés – 

évről évre széles körű tájéko-
zódási pont a gazdálkodók-
nak, és a gépbemutatók mellett 
a közel 100 000 négyzetméte-
res növény fajtabemutatókon 
és mikroparcellákon termesz-
téstechnológiai újdonságok-
kal is készülnek a szervezők. 
Az eseményen a gazdálkodók 
közvetlenül szerezhetnek olyan 
releváns és naprakész informá-
ciókat, amelyek segítik őket a 
fejlődést, hatékonyságjavulást 
biztosító döntések meghoza-
talában.
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Művelődési HázKKálmánálmán
ississ

Egy év után ismét együtt – nagy öröm
Június 5-én este 6 órakor 

meg telt a nyugdíjas klub ter-
me. Hosszú idő után először, 
hiszen majdnem egy éve, hogy 
utoljára együtt lehettünk. Ak-
kor grill partit rendeztünk, és 
ez volt az utolsó rendezvé-
nyünk, ami engedélyezett volt 
a járványhelyzet súlyosbodása 
előtt. Nagyon vártuk már az 
újbóli találkozást, mert kíván-
csiak voltunk egymásra, kivel 
mi történt a pandémia idején!

Vendégünk volt Kovács 
Pisti, aki az „újra úton az 
olimpiai fáklya” program ke-
retében kis beszámolót tar-
tott, képeket, albumot muta-
tott be,és üzenetet, üdvözletet 
küldhettünk, illetve aláírásá-
val pecsételte meg a Nagy-
községi Nyugdíjas Klub azt a 
nemes munkát, amivel spor-
tolóinkat buzdítva üzengetük 
a Tokiói Olimpiára!

Ezúttal nem volt felszol-
gált vacsora, amolyan batyus 
buli kerekedett, vagyis ki, mit 
hozott, azt evett. Persze nem 
azt jelenti, hogy kis sarokba 
ült mindenki,és elfogyasztot-
ta a magával hozott elemó-
zsiáját. Á, ez nálunk nem így 
van! Bőségesen megrakott tá-

nyérok kerültek az asztalra, 
körüljárt mindenki, a kínálás 
nem maradt el, és a kis szorgos 
hangya módra nyüzsgés után 
mindenkinek került a pocak-
jába sok-sok finomság!

Tombola nem volt, hiszen 
ez az összejövetel most nem 
arról szólt, hogy ki, mit nyer-

het, hanem hogy egymás-
sal foglalkozzunk, beszélges-
sünk, táncoljunk. Kéri Gyuri 
pedig azt gondolom a hosszú 
járványügyi szünet alatt sem 
hangolódott le, most is lelke-
sen  „húzta” a talp alá valót.

Feltöltődtünk, bevallottuk, 
nekünk, nyugdíjasoknak bi-
zony hiányzott az e fajta kis 
fáradság. Mert otthon a kert-
be bármikor ki tudunk men-
ni, ott szorgoskodhatunk, 
de barátokkal, klubtagokkal 
egy asztalnál ülni és táncol-
ni, nos, ez nem mindig le-
hetséges. Reméljük ez a lazí-
tás már végleges, és ettől már 
csak nagyobb engedményeket 
fogunk érzékelni.

„Szeressük egymást gyere-
kek” – ez klubunk szlogenje, 
dala, amelyet minden kedves 
olvasónak szívből ajánlok és 
kívánok! Lénárt Imréné

Kirándulás!
2021. július 10-én kirándulást szervez 
a Kiss Kálmán Művelődési Ház
Útvonal:
Kám Jeli Arborétum
Sümeg
Tapolcai - tavasbarlang
Bővebb információ és jelentkezni 
a művelődési házban lehet július 5-ig, tel.: 506-832
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Tündérkert Óvoda
Búcsúztak a nagycsoportosok

A nagycsoportosok bú-
csúzására június 4-én került 
sor, melyet az óvoda udvarán 
tartottumk az előírásoknak 
megfelelően, minden vendég 
maszkban jelenhetett meg, a 
megfelelő távolság betartá-
sával. Mindkét nagycsoport 
az általa választott dallal vo-
nult le az udvarra. A Napsugár 
csoport: Halász Judit- Napsu-
gár című dalával, a Szivárvány 
csoport Molnár Orsi- Ovibú-
csú énekével, Nagy Richárd 
református lelkész gitárkísé-
retével tette meg utolsó lép-
teit az oviban. A műsor alatt 
felcsendültek ismerős és új 
dalok, szavaltak a gyerekek 

verseket is. Hagyomány óvo-
dánkban, hogy a búcsúzó 
Szülői Munkaközösség leg-
aktívabb tagjait és a csoportot 
segítő szülőket megajándé-
kozzuk. Örömünkre szolgált, 
hogy idén is sok szülőt tud-
tunk megörvendeztetni. A 
búcsúzás végén a gyerekek lu-
fit kaptak,de figyelembe véve 
a környezettudatos magatar-
tásunkat és a Zöld Óvoda cí-
met, a léggömböket nem en-
gedtük fel, hanem szalagos 
pálcikára téve haza vihették 
emlékül. Az ünnepség végén 
még egyszer visszatértek cso-
portjaikba, ahol megkapták 
a búcsúzó ajándékaikat és az 
utolsó elköszönő szavakat. Az 
elválást megelőző hetet sok 
visszaemlékezéssel, közös já-
tékkal, meghitt beszélgetéssel 
töltötték a nagycsoportosok. 
A megélt sok emléket, szép 
pillanatot viszik magukkal to-
vább. Az óvodai évek elteltek. 
A búcsúzás csak a pillanat-
nak szólt, a gyerekek isko-
lások lesznek, de az óvónők 
továbbra is szívesen fogad-
ják látogatásaikat. A búcsúzó 
óvónők, dajka nénik köszönik 
a szülőknek a szívhez szóló 
búcsúztatót, az összefogást, a 

figyelmességet, a kedvességet, 
szeretet.

Ballagók névsora:
Szivárvány csoport:
Antal Nóra
Ásztai Vanessza
Balogh Ervin
Begán Maja
Berecki Mercédesz
Bogár-Gubcsai Máté
Bolya Hanna
Bölcs Elizabeth
Csepreghy Szonja
Csicskovics Bence
Gergely Márkó
Gombita Zoé
Kovács Bence Krisztián
Kovács Éva
Nagy Zselyke
Németh Gréta
Papp Boglárka
Strényi Krisztofer Ruben
Széll Boglárka
Tauz Jázmin
Vas Vanessza
Zsukk Kamilla
Zsukk Lili Ilona
Szerencsev Leander
Napsugár csoport:
Almádi Zalán
Bódis Boglárka
Bodor Milán
Éva Félix Botond
Farkas Mihály Szabolcs
Fekete-Farkas Mátyás

Gyenei Xavér
Halász Dóra Eszter
Juhász Lili
Kincses Jázmin
Kovács Zsombor
Lendvai Bence
Nagyistók Maja
Pintér Levente
Radó Krisztofer István
Rafael Lorena Glória
Schvarcz Arnold
Szabó Dorina Vanessza
Sztojka Mirella
Tausz Lívia Eszter
Tokai Minna Stephanie
Pillangó csoport:
Kondi Evelin
Lakatos Fruzsina
Micimackó csoport:
Kemecsei Krisztina

Kiscsoportos 
szülői értekezletek

Június 9-én az első szü-
lői értekezletre vártuk a le-
endő kiscsoportos szülő-
ket. Megismertettük  őket 
az előttük álló óvodai élet 
szabályaival, szokásaival, 
valamint ismertettük az 
óvodába lépő gyermekek 
fejlettségi szintjének kö-
vetelményeiről is. A szülők 
bátran feltehették kérdése-
iket, melyre reméljük kielé-
gítő válaszokat kaptak.

Köszönetek
Kovácsné Szabó Judit-

nak a Szívárvány csoport 
köszöni a fagyit.

A Pillangó és Gom-
ba csoport köszöni Sütőné 
Kiss Ildikónak a felajánlott 
játékokat, Egresi Zsuzsan-
nának és Szlezák Andreá-
nak a felajánlott eszközö-
ket és minden szülőnek,aki 
bármilyen formában támo-
gatta csoportunkat.

Gyermekhét
Idén nagy örömünkre szol-

gált, hogy a járványügyi enyhí-
téseknek köszönhetően, szinte 
egy teljes hetet szentelhettünk a 
gyermekekre, a gyermeknaphoz 
közeledve.

Reméljük minden gyermek 
élményekkel gazdagon tért haza 
, hiszen Molnár Orsi énekesnő 
látogatott el óvodánkba. Csütör-
tökön , a lombos fák alatt moz-
gásra buzdította a gyermekeket, 
interaktív koncertet adott. Fel-
csendültek ismert,  vidám gyer-
mekdalok, mint például a Ram-
sam –sam, s az egyik  legújabb 
dalát a mi óvodásaink hallhat-

ták először. A koncerten iga-
zán jó hangulatban telt, s mivel 
mindenki aktívan részt vett, így 
ajándékképpen cukrot is osztott 
a gyermekeknek.

A koncert éppen véget ért, 
amikor a kert végében  már fel-
tűnt a piros tűzoltóautó, a he-
lyi ÖTE tagjainak jóvoltából. 
A gyermekeket, az autót meg-
pillantva, már csak az érdekelte, 
hogy felderíthessék, mit is rejt 
magában, mi az, amit a tűzol-

tók a bevetések során használ-
nak. Csoportonként megtekint-
hették az autó felszerelését, be is 
szállhattak a járműbe, és a bát-
rabbak még az igazi tűzoltó ru-
hát is felpróbálhatták. A jelenlévő 
önkéntes tűzoltók kedvesen , tü-
relmesen megválaszoltak minden 
felmerülő kérdést. Bár idén el-
maradt a locsolás, de egy hangos 
szirénázás kíséretében vettek bú-
csút a gyermekektől. Köszönjük, 
hogy jelenlétükkel hozzájárultak 

rendezvényünk sikeréhez, örömet 
okozva ezzel a gyermekeknek.

A hét legnagyobb titkot rej-
tő programja a kincskeresés volt. 
Minden csoporthoz eljutott a 
titkot rejtő térkép, mely az óvo-
da udvarát jelenítette meg, ahol 
különböző állomások látszódtak, 
melyekhez egy-egy feladat tar-
tozott. A feladatok végrehajtása 
után újabb helyszínhez érkeztek 
az óvodások, míg végül megsze-
rezhették a ,,kincset,, rejtő ládát, 
melynek tartalmát közösen elfo-
gyaszthatták.

Az eseménydús hetet min-
denki fagyizással zárta.
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Petőfi Sándor Általános Iskola, Szakiskola 
és Alapfokú Művészetoktatási Intézmény HÍREI
Sikeres nyelvvizsgák

Május hónapban iskolánk német nemzetiségi nyelvet tanuló 
végzősei közül hatan tettek német nyelvből sikeres középfokú 
nyelvvizsgát. Sóti Levente, Szentpáli Zalán és Maár Virág „A” 
típusú, míg Takács Hanna, Nyuli Anna és Szilva Levente „C” 
típusú, komplex középfokú minősítést szerzett. Szívből gratu-
lálunk nagyszerű teljesítményükhöz, s elismerésünket fejezzük 
ki felkészítő tanáruknak, Hajas Erikának. Mindannyiukra na-
gyon büszkék vagyunk!

Papírgyűjtés
Iskolánkban a jelenléti oktatás első nagyszabású eseménye 

a szülői munkaközösség által szervezett papírgyűjtés volt. Kö-
szönjük a szervezet tagjainak, hogy a szokatlanul zord időjá-
rás ellenére is helytálltak, s biztosították a lehetőséget diákjaink 
számára, hogy osztálykasszáikat gyarapíthassák!

Jó hangulatban teltek az idei, tanév végi 
osztálykirándulások

Május, június hónapokban iskolánk osztályai az aktuális járványügyi szabályok betartása mellett, osztálykirándulásokon vettek, 
vesznek részt. Vannak, akik a település környékén  túráznak, de akadnak csapatok, akik távolabbi, főként fővárosi úticélokat vá-
lasztottak. A diákok minden esetben, a képek tanúsága szerint, nagyszerűen érezték magukat.
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Bejártuk az országot, világot!
Rendkívüli sikereket értek 

el a mezőfalvi birkózók!
Mozgalmas hónapot tud-

hatunk magunk mögött, mely 
során olyan eredményeket ér-
tünk el, amilyenre korábban 
még nem volt példa. Hosszú 
pandémiás időszak jócskán 
bezavart a birkózók verseny-
naptárába is, de szerencsé-
re, az enyhítéseknek köszön-
hetően újra beindult az élet a 
versenyszőnyegen is. Február-
ra, márciusra kiírt területi se-
lejtezőket törölték, így az or-
szágos bajnokságokat nyílt 
rendszerben bonyolították le. 
Ez, azt eredményezte, hogy 
sok korosztálynál maratoni-
ra sikeredett egy-egy hétvége, 
hiszen kétszáznál több ver-
senyző indult el az országos 
bajnoki címekért. 

A rengeteg programot pró-
báltam egy csokorba rendezni.

Kadet válogató verseny
A kadetkorúakak (16-17 

évesek) válogató verseny ke-
retében mérték össze tudá-
sukat Kiskunfélegyházán. A 
három szakágat felvonultató 
viadalon összesen százkilenc-
venhárom birkózó próbált 
szerencsét. Mezőfalvát Mik-
lós Mátyás Balázs képviselte 
szabadfogású fogásnem leg-
kisebb 45 kg-os súlycsoport-
jában. Matyi nem esélytelenül 
utazott el a megmérettetésre, 

hiszen tavaly szeptemberben 
megszerezte ebben a súlycso-
portban az országos bajnoki 
címet. A kemény felkészülés 
ellenére nem a tervek szerint 
alakult a forgatókönyv, hiszen 
nem sikerült megismételnie 
az elmúlt verseny remek tel-
jesítményét, „csak” a dobogó 
harmadik fokára tudott fel-
állni.

Szintet léptünk!
Hosszú szünet után a diák 

II. korcsoportosok (10-11 
éves)  is megkezdték a ver-
senyszezont a tatabányai Föl-
di Imre Sportcsarnokban . 
Több, mint ötven szakosztály 

kétszáz birkózóját felvonul-
tató szabadfogású bajnoksá-
got előzetes selejtezők nélkül 
rendezték meg, így felkészü-
lési mérkőzések nélkül vágott 
neki a megmérettetésnek a 12 
Guricsos versenyző. A szom-
bati nap a csapat számára ki-
vételesre sikeredett, hiszen 
olyan eredményt értünk el, 
amire korábban még országos 
bajnokságon nem volt példa! 
A birkózás egyéni sportág, de 
minden versenyen az egyé-
ni érmekből, helyezésekből 
csapatrangsort is számítanak. 
Egyéni eredményekből szá-
mítva a legtöbb pontot a csa-

patok között a Gurics BDSE 
szerezte, miután egy bajnoki 
cím mellé két ezüstöt és há-
rom bronzot és egy ötödik 
helyezést is nyertünk. Olyan 
patinás egyesületeket szorí-
tottunk magunk mögé, mint 
pl. az  Budapesti ESMTK, 
Fradi, Budapesti Honvéd.

Pribitek Árminnak négy 
győzelemre volt szüksége 
az 50 kg-osok mezőnyében, 
hogy bajnoki aranyérmet sze-
rezzen. Fizikai képességeit ki-
használva a döntőben kétváll-
ra fektette pécsi vetélytársát is, 
de a nap folyamán végig rend-
kívül koncentráltan küzdött.

Ezüstérmet szerzett az 58 
kg-ban Fierpasz András, mi-
után a fortuna kegyeltjeként 
az első fordulóban még erő-
nyerő volt, de a következő kör-
ben az alulról érkező BVSC 
versenyzőt kétvállra fektette, 
ezzel a döntőbe jutott. Sajnos, 
ott már nem bírt fogást talál-
nia a budapesti ellenfelén. A 
63 kg-os súlycsoportot „kibé-
reltük”. Krepsz Zalán, csapat-
társát, Bertalan Lajost, majd 
kőszegi ellenfelét legyőzve 
jutott a döntőbe, ott viszont 
Kiskunfélegyházitól szenve-
dett vereséget. Ugyanebben a 
súlycsoportban Zámbó Ger-
gő, és Bertalan Lajos vigasz-
ágon bejutott a bronzcsatáig, 
ahol Gergőnek sikerült győ-

Miklós Mátyás a dobogón

Csapatverseny eredményhirdetéseCsapatkép
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zedelmeskednie, így Ő térhe-
tett haza éremmel, Lajos pe-
dig ötödik lett. Kaszala Máté 
(26 kg)-ban, és Pesei Sándor 
69-ban két győzelemmel, és 
egy vereséggel harmadik he-
lyen végzett.

Maratoni diák I. országos 
bajnokságok!

Kimerítő hétvégéken van-
nak túl a diák I. korcsopor-
tos (12-13. évesek) verseny-
zőink. Estébe nyúló országos 
bajnokságot rendeztek Eger-
ben, melyen közel 300 diák 
I-es birkózópalánta próbált 
szerencsét kötöttfogásban, 
majd két hét múlva Győrben 

a szabadfogású országos baj-
nokságon 223 fő vágott neki 
a megmérettetésnek. Tanít-
ványainkat különböző sérü-
lések, betegségek és a pandé-
miás helyzet megtizedelte, így 
három bevethető versenyző-
vel vágtunk neki a tornáknak. 
A 2021-es évben nem csak a 
Magyar Birkózók Szövetsége 
lett 100 éves, hanem az egri 
birkózás is. A jubileum alkal-
mából számtalan prominens 
személy követte a Kemény 
Ferenc Sportcsarnokban há-
rom szőnyegen zajló  küzdel-
meket. Győrben már egy pi-
cit letisztultabb volt a mezőny, 

de mind a 14 súlycsoportban 
rendkívül kiélezett küzdel-
meknek voltunk szemtanúi. 

Éva Bence +85 kg egri 
mérlege két győztes, és két 
vesztes mérkőzés volt. Saj-
nos, ez nem volt elegendő a 
pontszerző helyre, de Győr-
ben már sikerült szépíteni 
az eredményen, és koncent-
ráltabb birkózást mutatva az 
ötödik helyen végzett. A leg-
kisebb súlycsoportban Tom-
bor Benedek 29 kg korenged-
ménnyel versenyzett, számára 
felkészülésnek, tapasztalat-
szerzésnek szántuk ezeket a 
hétvégi megmérettetéseket, 

hogy a saját korosztályában 
megrendezendő országos baj-
nokságra meccsrutinnal a háta 
mögött érkezzen. Az előzetes 
elvárásokat jóval túlteljesítet-
te. Három rendkívül látvá-
nyos győzelem, és egy vere-
ség után a dobogó harmadik 
fokára állhatott fel. Győrben 
pedig négy győzelemmel, és 
egy vereséggel sikerült megis-
mételnie ezt a bravúrt, és szin-
tén harmadik lett.

A DKSE színeiben sze-
replő Pupp Viktória, a válo-
gató verseny után az országos 
bajnoki címet is bezsebelte a 
lányok mezőnyében. Számára 
kihívásokkal teli lesz az esz-
tendő. Az első nagy akadályon 
már túl van, és bátran konsta-
tálhatjuk, hogy sikeresen vet-
te. Arról már beszámoltunk, 
hogy a válogatón elért győ-
zelmével megváltotta a jegyet 
a nemzetközi porondra, és ki-
jutott a serdülő lány Euró-
pa-bajnokságra. A Bulgáriá-
ban megrendezendő versenyt 
több hetes felkészülési edző-
tábor előzte meg, ahol a vá-
logatott edzői készítették fel 
a szófiai viadalra a lányokat. 
Viktóriának ez volt élete első 
világversenye, ahol rögtön egy 
ötödik helyezéssel tette le a 
névjegyét.

Tombor István

Tombor Benedek Sike András olimpiai bajnok birkózóval a kö-
töttfogású szakág szövetségi kapitányával

Pupp Viktória

Éva Bence a dobogón
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Az IFI és a felnőttek is ötödik helyen  
zártak a futballbajnokságban

Nehéz és küzdelmes évet 
zárnak a MEDOSZ SE fut-
ballistái, hiszen nem csak a 
bajnokság kihívásaival kellett 
szembenézni, hanem a vírus-
helyzet is komoly gondot oko-
zott a csapatoknál. A nehé-
zségek ellenére jó eredményt 
könyvelhetnek el a sportolók. 
A felnőtteknél 24 mérkőzés-
ből 10 győzelem, 3 döntetlen, 
11 vereség, 70 lőtt gól, 65 ka-
pott gól és 33 pont a fordulók 
mérlege. Mezőfalvát a dobo-
gó alsó foka előtt Adony előz-
te meg. Az IFI-nél szintén jó 
eredménynek számít az ötö-
dik hely. Itt 20 mérkőzésből 
10 győzelem, 3 döntetlen, 7 
vereség, 100 lőtt gól, 45 kapott 
találat és ugyanúgy 33 pont áll 
az összesítőben. Külön emlí-
tést érdemel, hogy Bakos Pat-
rik a gólkirályi címért verse-
nyezve épp csak egy góllal 
maradt le az első helyezett 
vajtai Kovács Zoltántól. Te-
gyük hozzá nem kis büszke-
séggel, az ezüst is nagyon szé-
pen csillog! A felnőttek és a 
fiatalok éves teljesítményéről 
Bakos János edzőt kérdeztük.

- A felnőtt csapat helye-
zésével akár még elégedett is 
lehetnék. Hiszen újonc fiatal 
játékosokkal megtűzdelt csa-
patunk érte el. A tavaszi for-
dulók előtt bíztam benne, 
hogy a dobogóra is odaérhe-
tünk. Sajnos a téli erősítések 
nem igazán sikerültek. Ráa-
dásul meghatározó játékosok 
távoztak tőlünk különböző 
okok miatt. Majd jöttek a so-
rozatos sérülések, ami miatt a 
bajnokság végére szinte nem 

is maradt védőnk. Ezen okok 
miatt elégedettnek kell len-
nem a végső helyezésünkkel. 
Az egész bajnokság folyamán 
törekedtünk látványos táma-
dó focit játszani. Ez sikerült 
is, hiszen a 70 lőtt gólunk-
nál csak a bajnok Vajta szer-
zett többet. A kapott gól volt 
a sok az előbb említett védő-
hiány okkán. De nem panasz-
kodom. Minden dicséretet 
megérdemelnek a játékosok. 
Tehetséges fiatal emberek, 

akik pénzt nem kapva játé-
kukért, minden tőlük telhetőt 
megtettek az egyesület sikeres 
képviselésének érdekében.

Az ifi csapatunk helyezé-
sével viszont nem vagyok elé-
gedett. Ott is a harmadik leg-
több gólt szereztük. Támadó 
focit játszottunk és a kapott 
gólok száma is elfogatható. A 
tavaszra itt is gyengültünk. De 
én azt gondolom, hogy ha az 
egyesületen belül megkaptam 
volna a megfelelő támogatást 
/amiről nem szeretnék többet 
mondani/ akkor az ifi csapa-
tunk a 3-dik helynél nem ért 
volna el rosszabb helyezést. 
Igen, Bakos Patrik egy gól-
lal sajnos lemaradt a gólkirá-
lyi címről. De vele kapcsolat-
ban el kell mondanom, hogy 
18 évesen a felnőtt csapatunk 
házi gólkirálya is ő lett 17 
góllal. Ez remek teljesítmény 
tőle. Csak idősebb játékosok 
végeztek nála előkelőbb he-
lyen a felnőtt bajnokság góllö-
vő listáján – hallhattuk Bakos 
János edző éves értékelését a 
felnőtt és az IFI csapat tekin-
tetében.         Horváth László

Fiatal mezőfalvi tehetség – Kovács Kornél
Tetszenek emlékezni arra 

a rajzra? Ahol is a piros-kék-
ben tündöklő 10-es játékmes-
ter volt a főszereplő? Az ő 
megalkotója mezőfalvi rajzo-
ló: KOVÁCS KORNÉL, aki 
nem mellesleg U-9-es együt-
tesünk játékosa. Futballistánk 
tehát nemcsak lábbal, de kéz-
zel is jeleskedik Mi sem bi-
zonyítja ezt jobban - mint az, 
hogy ezzel a művel elindult a 
Magyar Labdarúgó Szövet-
ség Fejér Megyei Igazgató-
ságának rajzpályázatán. Talán 
arra is emlékeznek, hogy li-
ke-okkal segítettük őt „gólo-
kat rúgni”, azaz minél előbb-
re végezni a versenyben. Nos, 
örömmel jelentem, ezt sikere-

sen tettük! A zsűri döntését 
ugyanis sok-sok tetszésnyil-

vánítással megtámogattuk. 
Így kialakult a végeredmény 
és MA megtörtént Székesfe-
hérváron az eredményhirde-
tés Kovács Kornél közönség-
díjasként második helyezést 
ért el a „Bozsik Program Él-
ményeim” elnevezésű rajzpá-
lyázaton, ami egy kupát, egy 
labdát és egy oklevelet ered-
ményezett. Ezzel együtt pe-
dig a Mezőfalvi Medosz SE 
egyesületként harmadik he-
lyezést könyvelhetett el, ami-
ért öt labda és egy oklevél járt.

A folytatás pedig.... KO-
VÁCS KORNÉL, mezőfal-
vi U-9-es labdarúgó rajzával 
benevezett a Magyar Labda-
rúgó Szövetség Fejér Megyei 

Igazgatóságának pályázatá-
ra. Erről a lehetőségről az in-
formáció Szabó Attila edzőtől 
érkezett, amit a család ezúton 
is köszön. Tegnap Székesfe-
hérváron az eredményhirdetés 
is lezajlott. Kovács Kornél kö-
zönségdíjasként második he-
lyezést ért el a „Bozsik Prog-
ram Élményeim” elnevezésű 
rajzpályázaton, ami egy ku-
pát, egy labdát és egy okle-
velet eredményezett. Ezzel 
együtt pedig a Mezőfalvi Me-
dosz SE egyesületként har-
madik helyezést könyvelhe-
tett el, amiért öt labda és egy 
oklevél járt

Gratulálunk Kornélnak, és 
sok sikert kívánunk neki!
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Nálunk 
hirdessen,

hogy vállalkozása sike-
res 

legyen!

Eladó!
Dacia Duster terepjáró eladó újszerű 

állapotban 1461cm3, 67000 km futott, 
dízel, első tulajdonostól.

Suzuki Ignis személygépkocsi. 2005 évjára-
tú, első tulajdonostól.

Érdeklődni: 0625-242-732

Ellátogatott a 
könyvtárba a 2.a

Június 9-én rendszeres, kedves vendégek, a 2.a  osztály láto-
gatott újra a könyvtárba. Lelkesen nézelődtek és kölcsönöztek 
is. Reméljük még sokszor találkozhatunk velük. 

Horváth István
könyvtáros

Kötelező az 
ebek veszettség 

elleni oltása

Dr. Bodolai György állatorvos elvégezte mezőfalván is az ebek 
veszettség elleni védőoltását június 10. és 14. között. Az állattartók 
bizonyára jól tudják, hogy ez az oltás kötelező. 

Aki idős kora – vagy bármilyen ok – miatt nem tudta a kutyáját 
az oltás helyére elvezetni a megadott időpontokban, szíveskedjen 
erről telefonon értesíteni dr. Bodolai György állatorvost, hogy a 
doktor elvégezhessen háznál az oltást. Telefonszám: 06-30-8161-
367,  vagy 25-484-687

Fontos telefonszámok:
Polgármesteri Hivatal:  .................................06-25/510-360
Általános Iskola: ..........................................06-25/506-930
Tündérkert Óvoda:  ......................................06-25/506-987
Családsegítő és Gyermekjóléti Intézmény:  ....06-25/506-900  
Kiss Kálmán Művelődési Ház:  .....................06-25/506-832
Könyvtár:  ....................................................06-25/506-985
Rendőrségi ügyelet:  .....................................06-25/510-510
Tóth Viktor (körzeti megbízott):  ..................06/20-277-3075
Polgárőrség:  ................................................06/30-621-0712
Orvosi rendelő:
dr. Prajda-Pop Ramóna (I. körzet):  ...............06-25/506-837
dr. Krupják Róbert (II. körzet):  ....................06-25/506-925
dr. Kosztándi Molnár Éva (gyermekorvos):  ...06-25/506-889
Fogászat:  .....................................................06-25/224-401
Védőnő:  ......................................................06-25/506-888
Gyógyszertár:  ..............................................06-25/244-013
Mezőföldvíz Kft.  (Csatornaszolgáltató):  ......06-80/442-442
E.R.Ö.V. Zrt. (Vízszolgáltató):  ....................06-74/999-150
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Az én falum Mezőfalva a mezőfalvi képviselőtestület lapja
Kiadó: Mezőfalva Nagyközség Önkormányzata. 

Szerkesztőség címe: 2422 Mezőfalva, Kinizsi u. 38. Telefon: 25/506-832. E-mail: mezomuvhaz@gmail.com 
Hirdetések, cikkek leadási határideje: minden hónap 10-e. 

Nyomtatás: Rolling Nyomda Bt. Felelős vezető: Rozsnyai Zoltán. Dunaújváros, Budai Nagy Antal út 5. Készült 2021. június 12-én, 1800 példányban.


